
 

Protokół Nr IV/2024 

 

z obrad IV Sesji Rady Gminy Rutka – Tartak, które odbyły się 29 sierpnia 2024 r.  

w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Rutce-Tartak. 

 

W obradach na stan 15 udział wzięło 11 radnych:  

Boniszewski Grzegorz 

Borkowska Iwona 

Lubiński Grzegorz 

Margiel Piotr 

Minkiewicz Szymon 

Paciorkowski Grzegorz  

Paulukanis Jarosław 

Puza Marek 

Racis Szymon 

Radzewicz Krystian 

Rutkowski Janusz 

 

Radni nieobecni: 

Brzozowska Renata  

Naruszewicz Daniel  

Ołdyński Dariusz 

Sieczkowski Marek 

 

 

 

 

lista obecności w załączeniu. 

 

Ponadto udział wzięli sołtysi. Na stan 27 udział wzięło 17 sołtysów: 

Szostak Halina 

Szyszkowski Walerian 

Borkowska Iwona 

Witkowski Jan 

Puza Marek 

Graużul Hanryk 

Paciorkowski Grzegorz 

Bacewicz Henryka 

Grzegorz Romanowski 

Koloszewski Jerzy 

Obuchowski Jan 

Margiel Piotr 

Minkiewicz Szymon 

Kruszniewski Jarosław 

Pachucki Stanisław  

Bujnowki Edward 

Suchocka Helena 

 



oraz 

Wójt Gminy – Piotr Sinkiewicz 

Zastępca Wójta – Dariusz Żukowski  

Skarbnik Gminy – Eliza Raczkowska   

 

Przedstawiciel Placówki Straży Granicznej w Rutce – Tartak – por. SG Piotr Soroka 

 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał formułę: 

„Zgodnie z obowiązującym prawem, przypominam o obowiązującym rozporządzeniu ochrony 

danych osobowych w skrócie zwanym RODO wskazującym na ochronę danych osobowych 

osób fizycznych. Przypominam, że sesja rady gminy jest nagrywana, transmitowana na żywo i 

archiwizowana na stronie internetowej gminy. Osoba ujawniająca dane osobowe niezgodnie z 

prawem, ponosi pełną odpowiedzialność za ich upublicznienie”. 

 

Obrady rozpoczęły się o godzinie 10.02.    

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski otworzył obrady IV zwyczajnej Sesji 

Rady Gminy Rutka – Tartak. Powitał Gości, Radnych, Sołtysów oraz pracowników Urzędu 

Gminy. Stwierdził, że podejmowane uchwały będą prawomocne ponieważ na stan 15 radnych 

w sesji uczestniczy 11 radnych.  

 

Ad. 2.   

   Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił porządek obrad: 

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu z III Sesji Rady Gminy. 

4. Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie pisemnej). 

5. Przedstawienie Raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska Gminy Rutka-

Tartak na lata 2016-2020. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska 

dla Gminy Rutka – Tartak na lata 2023 – 2028 z perspektywą do roku 2030” 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Rutka – Tartak na 

2024r. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Rutka-Tartak na lata 2024-2027. 

9. Wolne wnioski. 

10. Zamknięcie obrad. 

 

 

 

 



Wniosków do porządku obrad nie zgłoszono. Przewodniczący Rady Gminy zapytał, kto jest 

za przyjęciem proponowanego porządku. Za oddano 11 głosów, głosów przeciw i 

wstrzymujących się nie było. 

 

Boniszewski Grzegorz ,,za” 

Borkowska Iwona  ,,za” 

Lubiński Grzegorz  ,,za” 

Margiel Piotr   ,,za” 

Minkiewicz Szymon  ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz  ,,za” 

Paulukanis Jarosław  ,,za” 

Puza Marek                            „za” 

Racisz Szymon                      „za” 

Radzewicz Krystian  ,,za” 

Rutkowski Janusz  ,,za” 

 

 

 

Ad. 3.  

              Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu:  

,,Przyjęcie Protokołu z III Sesji Rady Gminy”. Poinformował, że ww. dokument został 

sporządzony oraz wyłożony do wglądu. Radni poprawek do protokołu nie zgłosili. 

Przystąpiono do głosowania.  

 

Boniszewski Grzegorz ,,za” 

Borkowska Iwona  ,,za” 

Lubiński Grzegorz  ,,za” 

Margiel Piotr   ,,za” 

Minkiewicz Szymon  ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz  ,,za” 

Paulukanis Jarosław  ,,za” 

Puza Marek                            „za” 

Racisz Szymon                      „za” 

Radzewicz Krystian  ,,za” 

Rutkowski Janusz  ,,za” 

 

W wyniku głosowania Protokół z III Sesji Rady Gminy z dnia 20 czerwca 2024 roku został 

przyjęty jednogłośnie – 11 głosów ,,za”. 

 

Ad. 4.   

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 

„Interpelacje i zapytania radnych (składane w formie pisemnej)”. 

Interpelacji i zapytań w formie pisemnej radni nie zgłosili. 

  

 

 

 

 

 

 



Ad.5. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu:  

 

„Przedstawienie Raportu z realizacji Programu Ochrony Środowiska Gminy Rutka-Tartak na 

lata 2016-2020.” 

 

Pani Marlena Jasionowska omówiła Raport stanowiący sprawozdanie z wykonanych 

przedsięwzięć na rzecz ochrony środowiska. Wskazano zrealizowane przedsięwzięcia od 2016r. 

do 2023r., które miały wpływ na stan środowiska naturalnego: 

 

- Usunięcie i utylizacja azbestu z pokryć dachowych obiektów mieszkalnych i 

gospodarczych w gminie.  

- Budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych. 

- Zapobieganie powstawaniu nowych .źródeł promieniowania niejonizującego na 

terenach mieszkalnych. 

- Modernizacja stacji uzdatniania wody w miejscowości Rutka-Tartak wraz z 

przepompowniami. 

- Modernizacja oczyszczalni ścieków w miejscowości Rutka-Tartak. 

- Modernizacja oraz budowa dróg lokalnych.  

  

 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu:  

 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Ochrony Środowiska Gminy 

Rutka-Tartak na lata 2024-2028 z perspektywą do roku 2030”. 

 

Pani Marlena Jasionowska wyjaśniła w jakim celu tworzy się Program Ochrony Środowiska 

Gminy Rutka-Tartak na lata 2024-2028 z perspektywą do roku 2030.  

 

Program Ochrony środowiska jest dla gminy dokumentem planowania strategicznego, 

formułującym cele oraz kierunki polityki ekologicznej samorządu gminnego. Program jest 

podstawą tworzenia szczegółowych programów operacyjnych oraz zawierania umów oraz 

porozumień z innymi jednostkami administracyjnymi i podmiotami gospodarczymi. Program 

ochrony środowiska powinien stanowić przesłankę konstruowania budżetu gminy i jest 

podstawą ubiegania się o środki pomocowe ze źródeł krajowych i Funduszy Unii Europejskiej.  

 

Cele Programu Ochrony Środowiska Gminy Rutka-Tartak na lata 2024-2028 z perspektywą do 

roku 2030: 

 

- Dążenie do neutralności klimatycznej i modelu regeneracyjnego wzrostu przez 

rozpowszechnienie zasad zrównoważonego rozwoju i gospodarki. 

- Racjonalizacja gospodarki odpadami. 

- Kontynuacja procesu usuwania azbestu. 

- Przywracanie wartości biologicznych gleb. 

- Zapobieganie degradacji zasobów złóż naturalnych. 

- Rekultywacja terenów wyeksploatowanych. 

- Lepsze wykorzystanie zasobów wodnych, opracowanie i realizacja planów ochrony 

przeciwpożarowej. 



- Zachowanie bioróżnorodności zwłaszcza na terenach chronionych. 

- Zwiększenie świadomości ekologicznej we społeczeństwie. 

- Zwiększenie racjonalności zagospodarowania terenu. 

- Podniesienie komfortu życia mieszkańców gminy poprzez eliminację zagrożeń 

promieniowaniem elektromagnetycznym. 

- Zmniejszenie oddziaływania susz na ekosystem. 

- Zwiększenie potencjału wyspecjalizowanych jednostek w zakresie usuwania skutków 

zdarzeń. 

- Poprawa jakości powietrza. 

- Ograniczenie poziomu hałasu. 

- Zmniejszenie poziomu zanieczyszczeń powietrza. 

- Wzrost wykorzystania odnawialnych źródeł energii. 

- Ograniczenie zrzutu nieoczyszczonych ścieków komunalnych do gruntu, wód 

powierzchniowych i podziemnych. 

- Poprawa racjonalności gospodarki wodnej. 

 

Planowane inwestycje: 

 

- Budowa Punktu Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych w miejscowości Rutka-Tartak 

przy ulicy Szkolnej. 

- Rozbudowa i modernizacja OCZYSZCZALNI ŚCIEKÓW W Rutce-Tartak. 

- Rozbudowa i przebudowa dróg gminnych. 

- Rozwój infrastruktury. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski przedstawił projekt uchwały w 

sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska Gminy Rutka-Tartak na lata 2024-2028 z 

perspektywą do roku 2030”. Zebrani uwag do zaproponowanego projektu uchwały nie zgłosili. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Boniszewski Grzegorz ,,za” 

Borkowska Iwona  ,,za” 

Lubiński Grzegorz  ,,za” 

Margiel Piotr   ,,za” 

Minkiewicz Szymon  ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz  ,,za” 

Paulukanis Jarosław  ,,za” 

Puza Marek                            „za” 

Racisz Szymon                      „za” 

Radzewicz Krystian  ,,za” 

Rutkowski Janusz  ,,za” 

 

Uchwała nr IV/22/2024 w sprawie przyjęcia „Programu Ochrony Środowiska na 

lata 2024-2028 z perspektywą do roku 2030” została przyjęta jednogłośnie – 11 głosów ,,za’’. 

 

 

Ad.7. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu:  

 

„Zmiany w budżecie Gminy Rutka-Tartak na 2024 rok.” 

 



 Skarbnik Gminy Pani Eliza Raczkowska omówiła projekt zmian w budżecie gminy na 2024 

rok, które dotyczyły: 

§ 1. Wprowadzić zmiany w planie dochodów: 

1) zmniejszyć plan dochodów o kwotę        173 918,00 zł  - zgodnie z tabelą  w załączniku  nr 1,  

2) zwiększyć plan dochodów o kwotę  -      388 272,00 zł -  zgodnie z tabelą w załączniku  nr 1.  

§ 2. Wprowadzić zmiany w planie wydatków: 

  1) zmniejszyć plan wydatków o kwotę  -        933 724,00  zł  - zgodnie z tabelą w załączniku nr 2, 

2) zwiększyć  plan wydatków o kwotę  -         390 390,00 zł -  zgodnie z tabelą w załączniku  nr 2. 

§ 3. Budżet po dokonanych zmianach wynosi: 

1) po stronie planowanych dochodów  25 239 936,63 zł z tego:  

      a) bieżące w wysokości       13 943 991,63 zł, 

      b) majątkowe w wysokości 11 295 945,00 zł, 

2) po stronie planowanych wydatków  29 684 735,96 zł z tego: 

    a) bieżące w wysokości  13 822 525,96 zł, 

    b) majątkowe w wysokości  15 862 210,00 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie 

gminy Rutka-Tartak na 2024 r. . Zebrani uwag do zaproponowanego projektu uchwały nie 

zgłosili. Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Boniszewski Grzegorz ,,za” 

Borkowska Iwona  ,,za” 

Lubiński Grzegorz  ,,za” 

Margiel Piotr   ,,za” 

Minkiewicz Szymon  ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz  ,,za” 

Paulukanis Jarosław  ,,za” 

Puza Marek                            „za” 

Racisz Szymon                      „za” 

Radzewicz Krystian  ,,za” 

Rutkowski Janusz  ,,za” 

 

Uchwała nr IV/23/2024 w sprawie zmian w budżecie Gminy Rutka-Tartak na 2024 

r. została przyjęta jednogłośnie – 11 głosów ,,za’’. 

 

 

 

Ad.7.          
Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski odczytał treść punktu: 

„Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Zmian w Wieloletniej Prognozie  Finansowej 

Gminy Rutka-Tartak na lata 2024-2027.” 

 Skarbnik Gminy Pani Eliza Raczkowska poinformowała, że w związku z 

proponowanymi zmianami w budżecie gminy na 2024 rok zachodzi konieczność 

uaktualnienia Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy na lata 2024-2027. 



Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Rutka-Tartak na lata 2024-2027.’’ Zebrani uwag do 

zaproponowanego projektu uchwały nie zgłosili. Przewodniczący Rady Gminy poddał projekt 

uchwały pod głosowanie. 

 

 

Boniszewski Grzegorz ,,za” 

Borkowska Iwona  ,,za” 

Lubiński Grzegorz  ,,za” 

Margiel Piotr   ,,za” 

Minkiewicz Szymon  ,,za” 

Paciorkowski Grzegorz  ,,za” 

Paulukanis Jarosław  ,,za” 

Puza Marek                            „za” 

Racisz Szymon                      „za” 

Radzewicz Krystian  ,,za” 

Rutkowski Janusz  ,,za” 

 

Uchwała nr IV/24/2024 w sprawie zmian w budżecie Gminy Rutka-Tartak na 2024 

r. została przyjęta jednogłośnie – 11 głosów ,,za’’. 

 

 

 

Ad.8.  

  

Wolne wnioski.  

 

1. Pan Wójt przedstawił Radnym prośbę Straży Granicznej o dofinansowanie systemu 

monitoringu, który potrzebny jest, aby móc zapewnić lepsze bezpieczeństwo mieszkańcom 

gminy. Następnie przedstawiciel Straży Granicznej opowiedział o działalności straży 

granicznej na przestrzeni ostatniego miesiąca. Radni nie zgłosili sprzeciwu w sprawie 

dofinansowania. 

2. Pan Wójt przedstawił aktualnie realizowane projekty rozwoju infrastruktury turystycznej w 

Rowelach, Baranowie oraz Rutce-Tartak. 

3. Pan Wójt opowiedział o realizowanych aktualnie inwestycjach na trasie : Olszanka-

Sikorowizna, Potopy-Sikorowizna. 

4. Pan Wójt wraz z Panią Marleną Jasionowską zwrócili uwagę na problem segregacji śmieci 

na terenie Gminy. Poinformowali oni również o potencjalnych karach za brak segregacji. 

5. Pan Wójt przypomniał o możliwości składania wniosków na zwrot podatku akcyzowego. 

6. Pan Wójt poinformował o znajdującym się na terenie Gminy bezdomnym piesku, który szuka 

domu. 

7. Pan Wójt wspomniał o odbywających się w okolicy Dożynkach. 

8. Padło pytanie od jednego z sołtysów w jaki sposób obliczane jest procent segregowanych 

śmieci. Pan Wójt wraz z Panem Dariuszem Żukowskim wyjaśnili jak wygląda ten proces. 

9. Padło pytanie o odbiór folii na terenie gminy. Pani Marlena poinformowała, że w tym roku 

folia nie będzie odbierana, ale można ją oddać za darmo w gminie Jeleniewo. 

10. Padła uwaga odnośnie zaniedbanego terenu w centrum Rutki-Tartak. Pan Wójt obiecał, że 

porozmawia z właścicielem terenu. 

11. Zwrócono uwagę na problem dziur w drodze w miejscowościach Poszeszupie i Folusz. 



12. Padło pytanie dotyczące nowego autobusu szkolnego oraz terminu, w którym się on pojawi. 

Pan Wójt poinformował, że autobus jest właśnie w trakcie przygotowania do użytku. 

 

 Ad.9. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Grzegorz Boniszewski poinformował, iż porządek 

sesji został wyczerpany. Podziękował wszystkim za udział w IV zwyczajnej Sesji Rady Gminy 

Rutka – Tartak IX kadencji. Na tym obrady zakończono.     

Sesja trwała do godziny 11.02  

 

Protokołowała: 

        

A.Ołdyńska 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Grzegorz Boniszewski 
 

 

 

 

 

 


